
 

 Rønde d. 18-12-2023 

Referat fra bestyrelsesmøde i Jydsk Naturhistorisk Forening d. 13-12-2023 
 

Til stede: Amalie, Birgitte, Inga, Amdi, Ole, Thomas og Peter (referent) 

Afbud: Lars, Per og Rikke 

1. Referat fra forrige bestyrelsesmøde –  

Referatet blev godkendt 

2. Siden sidst 

Rundvisning på museet den 4. oktober 2023 – vellykket med omkring 25 deltagere 

Temadag den 7. oktober 2023 – vellykket med gode indlæg med små 100 tilhørere 

Foredrag den 25. oktober 2023 om jagt – godt foredrag med god tilslutning 

Foredrag den 9. november 2023 om rejser til Mellemamerika – gode foredrag med omkring 30 

tilhørere 

Foredrag om sommerfugle den 7. december 2023 var yderst vellykket, men få fremmødte. 

3. Kommende arrangementer 

Foredrag om en rejse til Alaska ved Thomas den 16. januar 2024 

Generalforsamling og temadag om nye arter og de problemer, de medfører den 16. marts 2024 

Forårsekskursion til Sprogø den 5. maj 2024 i samarbejde med DOF Østjylland og evt. DBF 

Jyllandskredsen 

Kim Pless, der ledede turen til Den genfundne Bro, har foreslået et foredrag om slørvinger. Emnet 

forekommer smalt og ikke mindst set i lyset af det ringe fremmøde til sommerfugleforedraget skal 

muligheden for et dobbeltforedrag, hvor genopretning af ådale kan være et andet tema. Peter 

kontakter Kim og ferskvandbiolog Peter Wiberg-Larsen 

Kim Pless har også foreslået en ny tur til Den forsvundne Bro. Et besøg her kan udvides med at 

besøge dæmningen ved Vestbirk Sø 

Aksel Bo Madsen har foreslået en tur på jagt efter spor af odder i omegnen af Aarhus i det tidlige 

forår. Peter kontakter Aksel. 

Per undersøger muligheden for at besøge en lokalitet i Midtjylland med et stort naturindhold i 

2024, som ikke kunne gennemføres i 2023. 

4. Nyt fra museet 

Inga orienterede om Naturhistorisk Museums økonomi. 

Flytningen er fortsat et højtprioriteret emne på museets bestyrelses dagsorden, men forventes først 

at falde på plads efter 2030. 

Museets hovedbygning er sammen med flere af universitetets bygninger blevet omfattet af 

fredning. Den forhindrer dog ikke, at tidligere tilmurede vinduer kan genetableres. 



Økonomien for Molslaboratoriet er i underskud, hvorfor bestyrelsen har drøftet frasalg. Men det 

forhindrer det nuværende rewildingprojekt, hvor der dog er indgået en dårlig driftsaftale. Derfor 

undersøges nye muligheder for finansiering. 

5. Flora og Fauna 

Der er en god manuskriptbeholdning med flere omfangsrige manuskripter. Årshæftet 2023 

forventes af blive på mindst 72 sider og vil blive udsendt i januar 2024. 

6. Ny natur 

Amdi orienterede om Aarhus kommunes projekt ’300 hektar ny natur’, der primært skal 

gennemføres i 5 områder syd for Aarhus. Bestyrelsen drøftede mulighederne for at få sammenhæng 

mellem flere af områderne. 

7. Eventuelt 

Vedr. det grønne kontaktudvalg har foreningen ikke været repræsenteret i de seneste par år. 

Bestyrelsen udpegede Thomas til at genindtræde i udvalget. Thomas kontakter Sebastian Jonshøj 

om bestyrelsens beslutning. 

8. Kommende bestyrelsesmøder 

Følgende datoer for møder blev fastlagt og afholdes i NM’s tegnestue med start kl. 18: mandag den 

29. januar 2024, hvor Birgitte tilbød at sørge for forplejningen, og tirsdag den 5. marts 2024, hvor 

Inga tilbød at sørge for forplejningen. 

 


